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ОД Нове године, званична Атина преузела је шестомесечну улогу кружног
председавајућег Савета министара ЕУ. Грчка се, између осталог, спрема и за
организовање прве Међувладине конференције између ЕУ и Србије, која ће бити
одржана 21. јануара.

  

  

Ресорни грчки министар, задужен за европске послове Димитрис Куркулас, који ће
током следећих пола године, заједно с потпредседником владе Евангелосом
Венизелосом, председавати Савету министара ЕУ, потврђује у разговору за „Новости“ да
су техничке припреме за отварање приступних преговора увелико у току. Куркулас је
уверен и да „Србија има капацитете да брзо напредује у овом процесу“.

  

* Шта су вам приоритети кад је реч о Србији?

  

- Одлука коју су једногласно донеле све земље чланице на претходном Европском
савету, да се усвоји преговарачки оквир и да се одржи прва међувладина конференицја
за приступање Србије, представља историјски тренутак. Грчка је све време, протеклих
година, доприносила да до тога дође. Али, томе су, пре свега, допринели народ и Влада
Србије.

  

* Колико је био пресудан дијалог с Косовом?
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- Напредак који је остварен у дијалогу с Приштином, али, такође, и све припреме,
реформе, све што је Србија успела да оствари током протеклих година, довели су до
тога. Ова одлука је у потпуности заслужена.

  

* Хоће ли Србији представљати препреку у интеграцијама то што не признаје
једнострано проглашену независност Косова?

  

- ЕУ се залаже за продубљивање односа с Приштином. Сматрам да ће то бити од
користи за цео регион, укључујући и за Србију. Ни Грчка није признала једнострано
проглашену независност. Истовремено, то није препрека напретку односа ЕУ с Косовом.
Тренутна нормализација и побољшање односа између Београда и Приштине веома су
позитивни, и такође се позитивно одражавају и на процес европских интеграција Србије.

  

* Може ли Србија да оконча преговоре у рекордном року до 2018?

  

- Веома ценим административне капацитете Србије. Лично сам се својевремено у то
уверио, када сам радио у Европској комисији. Ваша државна управа је веома ефикасна.
Велики сам оптимиста када је реч о будућности Србије, генерално говорећи. Чим се
превазиђу демони прошлости, будућност ће бити далеко просперитетнија и обећавајућа
за све, и по Србију. Потребна нам је стабилна Србија за стабилност читавог региона.

  

* КОЛИКО је процес проширења уопште реалистичан пројекат? Не тече ли, ипак, све
исувише споро?

  

- Проширење на западни Балкан добро напредује. Хрватска је већ члан, што је истинска
потврда да је понуда ЕУ озбиљна и да није реч о испразним дипломатским причама. Овај
процес је веома тежак и захтева дубоке реформе. Али, оне су корисне за земљу
кандидата, чак и када та земља не би улазила у ЕУ. У некадашњим земљама
кандидатима, које су сада постале пуноправне чланице, најпозитивнији период на
економском плану и у погледу инвестиција, био је, управо, период пре пријема, када су
уводили реформе које, у данашњем глобализованом свету, не спроводи свака земља.
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(Вечерње новости) 
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